
ZF.271.16.2024            Jelcz-Laskowice, dnia 19.07.2024 r.  

 

Zamawiający:  

GMINA JELCZ-LASKOWICE 

 ul. W. Witosa 24 

55-220 Jelcz-Laskowice  

 

 

Odpowiedzi na zapytania wykonawców dotyczące treści SWZ 

 

Dotyczy: postępowania pn. Zakup i dostawa sprzętu komputerowego na potrzeby 

Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice 

 

Zamawiający informuje, że w terminie określonym zgodnie z art. 284 ust. 2 ustawy  

z 11 września 2019 r. – Prawo zamówień publicznych (t.j. Dz.U.2023 poz. 1605 ze zm.) – 

dalej: ustawa Pzp, Wykonawcy zwrócili się do Zamawiającego z wnioskiem o wyjaśnienie 

treści SWZ.  

W związku z powyższym, Zamawiający udziela następujących wyjaśnień:  

Pytanie 1: 

Dzień dobry, 

Zwracam się z prośbą o odpowiedź na pytanie: 

Zamawiający żądając oświadczeń producenta do przedmiotowego przetargu stosuje zapisy 

niezgodne z Rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów z dnia 19 lutego 2013 r. w sprawie 

rodzajów dokumentów, jakich może żądać Zamawiający od Wykonawcy, oraz form, w jakich 

te dokumenty mogą być składane (Dz. U. z 2013 r. poz 231), ponieważ takie oświadczenie 

wykracza poza zakres dokumentów tam wskazanych. Zgodnie z wyrokiem KIO/UZP/1268/09 

(…) oświadczenie producenta nie jest dokumentem potwierdzającym spełnianie przez 

danego Wykonawcę warunków udziału w postępowaniu (art. 25 ust 1 pkt 1 ustawy PZP), ani 

potwierdzającym spełnianie przez oferowane dostawy wymagań określonych przez 

Zamawiającego (art. 25 ust 1 pkt 2 ww. ustawy). Należy przy tym podkreślić, iż stosowanie 

do treści art. 25ust 1 zd. 1 ustawy PZP – Zamawiający może żądać wyłącznie tych 

dokumentów, które potwierdzają spełnianie warunków udziału wykonawcy w postępowaniu 

oraz wymagań w zakresie oferowanego sprzętu. Tym samym żądanie oświadczenia 

producenta o wskazanej wyżej treści należy uznać za nieuprawnione. Zamawiający żądając 



oświadczeń producenta do przedmiotowego przetargu stosuje zapisy niezgodne z 

Rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów z dnia 19 lutego 2013 r. w sprawie rodzajów 

dokumentów, jakich może żądać Zamawiający od Wykonawcy, oraz form, w jakich te 

dokumenty mogą być składane (Dz. U. z 2013 r. poz 231), ponieważ takie oświadczenie 

wykracza poza zakres dokumentów tam wskazanych. Zgodnie z wyrokiem KIO/UZP/1268/09 

(…) oświadczenie producenta nie jest dokumentem potwierdzającym spełnianie przez 

danego Wykonawcę warunków udziału w postępowaniu (art. 25 ust 1 pkt 1 ustawy PZP), ani 

potwierdzającym spełnianie przez oferowane dostawy wymagań określonych przez 

Zamawiającego (art. 25 ust 1 pkt 2 ww. ustawy). Należy przy tym podkreślić, iż stosowanie 

do treści art. 25ust 1 zd. 1 ustawy PZP – Zamawiający może żądać wyłącznie tych 

dokumentów, które potwierdzają spełnianie warunków udziału wykonawcy w postępowaniu 

oraz wymagań w zakresie oferowanego sprzętu. Tym samym żądanie oświadczenia w tym 

przypadku sformułowane jako „autoryzacja” producenta, oświadczenie producenta 

komputera o nie wywiązywaniu się z obowiązków gwarancyjnych. Wykonawca przypomina, 

że postępowania przetargowe jest prowadzone pomiędzy Zamawiającym a Wykonawcą, a 

nie pomiędzy Zamawiającym, Wykonawcą i podmiotem trzecim, jakim jest producent – czyli 

inną firmą prywatną. Producent, firma prywatna, nie jest zobligowana do wystawiania 

oświadczeń każdemu, kto o nie poprosi. Może się okazać, że przedmiotowe postępowanie 

przetargowe wygra firma z najdroższą ofertą, tylko dlatego, że przedstawiła odpowiednie 

oświadczenie producenta. Dodatkowo, Zamawiający pozostając przy obecnych zapisach 

specyfikacji naraża się na kontrolę postępowania przez odpowiednie instytucje w przyszłości, 

co może nawet skutkować nałożeniem kar finansowych na projekt, który Zamawiający 

prowadzi. Dlatego też wnosimy o wykreślenie (wszędzie tam gdzie zostało wymienione 

wymaganie dostarczenia oświadczenia producenta) wymogu oświadczeń producenta, czy 

podmiotu trzeciego, nie biorącego udziału w postępowaniu, z przedmiotowego postępowania 

przetargowego. Dodatkowo, zgodnie z rekomendacjami prezesa UZP z 2010 roku 

Zamawiający może stosować takie zapisy: np.: „Serwis urządzeń musi być realizowany 

przez producenta lub autoryzowanego partnera serwisowego producenta — wymagane 

oświadczenie Wykonawcy potwierdzające, że serwis będzie realizowany przez Producenta 

lub autoryzowanego partnera serwisowego producenta (należy dołączyć do oferty)”. Należy 

przedstawiać oświadczenie Wykonawcy, a nie przedstawiać autoryzację, czyli oświadczenie 

producenta. Dodatkowo, prosimy o zapoznanie się z informacją o wyniku kontroli doraźnej o 

oznaczeniu UZP/DKUE/KD/24/14, w której jasno stwierdzono, że takie same zapisy jak w 

przedmiotowej specyfikacji są sprzeczne z ustawą PZP i ograniczają konkurencję. 

  



Odpowiedź: 

Zamawiający nie zmienia zapisów SWZ.  

Należy wskazać, że rozporządzenie Prezesa Rady Ministrów z dnia 19 lutego 2013 r.  

w sprawie rodzajów dokumentów, jakie może żądać zamawiający od wykonawcy oraz form, 

w jakich te dokumenty mogą być składane, przywołane w pytaniu, jest uchylone, tzn.  już nie 

obowiązuje. Nie obowiązuje również ustawa z dnia 29 stycznia 2004r. prawo zamówień 

publicznych, do której było ono aktem wykonawczym.  

W obecnie obowiązującym stanie prawnym należy odnieść się do ustawy z dnia 11 września 

2019 r. prawo zamówień publicznych (dalej: ustawa pzp) oraz aktu wykonawczego  

w rozpatrywanym zakresie, tj. rozporządzenia Ministra Rozwoju Pracy i Technologii z dnia 23 

grudnia 2020 r. w sprawie podmiotowych środków dowodowych oraz innych dokumentów lub 

oświadczeń, jakich może żądać zamawiający od wykonawcy.  

Oświadczenia producenta, których wymaga zamawiający w przedmiotowym postępowaniu, 

nie stanowią podmiotowych środków dowodowych na potwierdzenie braku podstaw 

wykluczenia lub spełnienia warunków udziału w postępowaniu, o których mowa  

w rozporządzeniu Ministra Rozwoju Pracy i Technologii z dnia 23 grudnia 2023.  

Oświadczenia producenta sprzętu stanowią przedmiotowe środki dowodowe, których 

zamawiający żąda na podstawie art. 106 ust. 2 ustawy pzp:  

- są one proporcjonalne do przedmiotu zamówienia;  

- są związane z przedmiotem zamówienia;  

- stanowią one materiał dowodowy potwierdzający wysoką jakość wykonania urządzeń, ich 

obsługę i późniejsze wsparcie serwisowe. 

Ponadto, w rozumieniu art. 106 ust. 3 żądane oświadczenia woli są możliwe do złożenia 

przez co najmniej kilku producentów działających na polskim rynku, dlatego żądanie takiego 

przedmiotowego środka dowodowego nie ogranicza grona potencjalnych wykonawców,  

a tym samym nie ogranicza uczciwej konkurencji i równego traktowania wykonawców. 

Pytanie 2: 

Zamawiający żądając oświadczeń producenta do przedmiotowego przetargu stosuje zapisy 

niezgodne z Rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów z dnia 19 lutego 2013 r. w sprawie 

rodzajów dokumentów, jakich może żądać Zamawiający od Wykonawcy, oraz form, w jakich 

te dokumenty mogą być składane (Dz. U. z 2013 r. poz 231 ponieważ takie oświadczenie 

wykracza poza zakres dokumentów tam wskazanych.  

Zgodnie z wyrokiem KIO/UZP/1268/09 (...) oświadczenie producenta nie jest dokumentem 

potwierdzającym spełnianie przez danego Wykonawcę warunków udziału w postępowaniu 



(art. 25 ust. 1 pkt 1 ustawy PZP), ani potwierdzającym spełnianie przez oferowane dostawy 

wymagań określonych przez Zamawiającego (art. 25 ust 1 pkt 2 ww. ustawy), Należy przy 

tym podkreślić, iż stosowanie do treści art. 25 ust 1 zd. 1 ustawy PZP - Zamawiający może 

żądać wyłącznie tych dokumentów, które potwierdzają spełnianie warunków udziału 

wykonawcy w postępowaniu oraz wymagań w zakresie oferowanego sprzętu. Tym samym 

żądanie oświadczenia producenta o wskazanej wyżej treści należy uznać za nieuprawnione.  

Wykonawca przypomina, że postępowania przetargowe jest prowadzone pomiędzy 

Zamawiającym a Wykonawcą, a nie pomiędzy Zamawiającym, Wykonawcą i podmiotem 

trzecim, jakim jest producent czyli inną firmą prywatną. Producent, firma prywatna, nie jest 

zobligowana do wystawiania oświadczeń każdemu, kto o nie poprosi. Może się okazać, że 

przedmiotowe postępowanie przetargowe wygra firma z najdroższą ofertą, tylko dlatego, że 

przedstawiła odpowiednie oświadczenie producenta. Dodatkowo, Zamawiający pozostając 

przy obecnych zapisach specyfikacji naraża się na kontrolę postępowania przez 

odpowiednie instytucje w przyszłości, co może nawet skutkować nałożeniem kar 

finansowych na projekt, który Zamawiający prowadzi. Dlatego też wnosimy o wykreślenie 

(wszędzie tam gdzie zostało wymienione wymaganie dostarczenia oświadczenia 

producenta) wymogu oświadczeń producenta, czy podmiotu trzeciego, nie biorącego udziału 

w postępowaniu, z przedmiotowego postępowania przetargowego. Dodatkowo, zgodnie z 

rekomendacjami prezesa UZP z 2010 roku Zamawiający może stosować takie zapisy: np.: 

„Serwis urządzeń musi być realizowany przez producenta lub autoryzowanego partnera 

serwisowego producenta — wymagane oświadczenie Wykonawcy potwierdzające, że serwis 

będzie realizowany przez Producenta lub autoryzowanego partnera serwisowego producenta  

(należy dołączyć do oferty)". Należy przedstawiać oświadczenie Wykonawcy, a nie 

przedstawiać autoryzację, czyli oświadczenie producenta. Dodatkowo, prosimy o zapoznanie 

się z informacją o wyniku kontroli doraźnej o oznaczeniu UZP/DKUE/KD/24/14, w której 

jasno stwierdzono, że takie same zapisy jak w przedmiotowej specyfikacji są sprzeczne z 

ustawą PZP i ograniczają konkurencję. 

Odpowiedź: 

Odpowiedzi udzielono w pytaniu nr 1.  

Pytanie 3: 

W nawiązaniu do ogłoszonego przez Państwa ww. postępowania, którego przedmiotem jest 

dostawa sprzętu komputerowego i oprogramowania, zwracamy się do Państwa z uprzejmą 

prośbą o udzielenie odpowiedzi na poniżej zadane pytania dotyczące oprogramowania: 

oprogramowanie biurowe 60 szt. 



Czy Zamawiający wymaga fabrycznie nowego oprogramowania biurowego, nieużywanego 

oraz nieaktywowanego nigdy wcześniej na innym urządzeniu? 

Odpowiedz: 

Tak. 

Pytanie 4 

Czy Zamawiający wymaga by oprogramowanie biurowe było fabrycznie zainstalowane przez 

producenta komputera? 

Odpowiedź: 

Tak. 

Pytanie 5 

Czy Zamawiający wymaga by oferowane oprogramowanie biurowe było jednoznacznie 

zdefiniowane poprzez jego nazwę, wersję oraz numer katalogowy producenta? 

Odpowiedź: 

Tak. 

Pytanie 6 

Czy zamawiający dopuszcza możliwość przeprowadzenia weryfikacji oryginalności 

dostarczonych programów komputerowych u Producenta oprogramowania w przypadku 

wystąpienia wątpliwości co do jego legalności?" 

Odpowiedź: 

Tak. 

 

 

Z upoważnienia Burmistrza, 

Ilona Wróblewska 

Stanowisko ds. zamówień publicznych 


